
4. oktoobril oli kooli vo
likogu jällegi koos. Kuigi 
sündmust ennast võib pi
dada juba aegunud uudi
seks, on volikogu otsused 
siiski kaugeleulatuvad ja 
pakuvad võib-olla huvi ka 
lastevanematele ja kogu 
üldsusele.

Emmaste kooli volikogu 
loodi 1988. aasta novemb
ris lastevanemate üldkoos
olekul. Esimene kokku
saamine oli mullu 8. veeb

ruaril. Sel ajal koosnes 
volikogu võrdselt lasteva
nematest, õpetajatest ja 
õpilastest. Arutatavad 
probleemid hõlmasid meie 
igapäevast koolielu. Kuid 
juba sama aasta kevadel 
leidis volikogu, et sellega 
saab väga hästi hakkama 
kooli õppenõukogu. Voli
kogu hoolde jäid suure
mad probleemid, millega 
kool üksi toime ei tule. 
1989. aasta kujuneski uue

koolimaja ehitusdokumen- 
tatsiooni ettevalmistami
seks. Valmis ruumiprog
ramm, telliti arhitektuur- 
planeerimise ülesanne, 
valiti uue koolimaja asu
koht, kahel korral vestel
di projekteerijatega. Meie 
omalt poolt oleksime või
nud edasi tegutseda, kuid 
4. oktoobri volikogus ar
vas Jüri Ojasoo, et kiirus
tada ei ole mõtet, kuna 
keegi ei tea oma järgmise 
aasta rahalisi võimalusi. 
Ootame siis veel, kuid 
mõtet maha matta siiski 
ei kavatse.

(Järg 3. lk.)



ooliprobleemidest
(Algus 1. lk j  See on koolile antud väif
Nüüd siis lähemalt mai- ke rahasumma (670 rbl.); 

nitucl volikogu koosole- mis tuleb anda lapserikas^ 
kust. Põhiprobleemiks oli te perede ja orbude toeta- 
viilhalli ehitamine. Nagu miseks. Seekord otsustati 
teada, eraldati meie koo- toetussumma anda Annely 
Iile käesoleva aasta IV Õispuule, perekond Küt- 
kvartalis kauaoodatud timile, perekond Tõkkele 
viilhall. Valgast saabuvad ja perekond Teder iie. 
juba viilhalli osad, kuid Küsimuse all oli ka pa- 
senini oli lahendamata rimate õpilaste premeeri- 
projekteerija, vundamendi mine. Juba kaks aastat 
ehitaja ja ka rahaküsimus, oleme kooli parimatele 
mille tõttu asjaajamine õpilastele maksnud pree- 
mõneks kuuks soikus. miat iga veerandi lõpus

Maakonnavalitsusest järgmiselt: ainult väga
olid volikogu koosolekule heade hinnetega 25 rbl., 
kutsutud Jüri Ojasoo ja kellel aga lipsanud sisse 
Ivo Eesmaa ülevaadet and- üks neli — 20 rbl. Otsuse 
ma, kas meil on mõtet on vastu võtnud iga aasta 
edasi tegutseda, kas maa- algul õppenõukogu soovi- 
konnavalitsus kindlustab tusel kooli volikogu. Se- 
meid rahadega. nini on see preemia teki-

Jüri Ojasoo lubas, et tanud mitmeid lahkarva- 
raha viilhalli ehituseks musi. Lastele see süsteem 
saame. Häda korral, kui 'meeldib, lastevanemate 
juhtuks nii, et sel aastal arvamused on aga kahe- 
tuleks maksta suuremad sugused. Seepärast aruta- 
summad, kui Emmaste simegi taas seda küsi- 
koolile eraldatud, lubas must ja volikogu otsustas, 
aidata ka Emmaste PÖÜ et rahalisele premeerimi- 
eesotsas Aleksander Eller- sele tuleks eelistada tu- 
mäega. rismireisi (kui võimalik,

Nüüd, paar nädalat pä- siis välismaale). Kas see 
rast koosolekut on selgu- on nüüd parim lahendus 
nud ka projekteerija ja (on ju nende oivikute seas 
vundamendiehitaja. Nii et väga erinevas vanuses ja 
töö peaks juba sel aastal erinevate huvidega lapsi), 
lahti minema. Loodame! eks sellegi küsimuse koh- 

Volikogu koosolekul ta või lapsevanemad oma 
arutati teisigi probleeme. arvamust avaldada.

M. Kallas andis ülevaa- Sellel koosolekul vaata
te käesolevast õppeaastast, sime läbi ka volikogu 
Oma põhitööle — õppima koosseisu. Osa lapsi on 
— asus sel aastal 184 õpi- koolist lahkunud, nende 
last, õpetama aga 19 õpe- vanematel kooliproblee- 
tajat. Taas on koolis Kaul mide vastu huvi kadunud. 
Kikas õpetamas lastele Samas oleme üha rohkem 
ajalugu ja võõrkeeli (ing- hakanud tundma vajadust
lise keel ja rootsi keel), spetsialistide nõuande jä-
Soovijatele toimuvad ka rele. Arutasime ka seda
usundiõpetuse tunnid här- küsimust, kas ei peaks
ra Guido Reinvalla juhen- antud volikogu tegutsema
damisel. Direktor infor- üldse valla alluvuses? Eks
meeris volikogu ka selle seda näita aeg.
aasta uuendustest. Vasta- Koosolekul oli jutuai- 
valt haridusministri käsk- neks ka koolide üleand- 
kirjale lõpeb regulaarne mine valla alluvusse. Kü- 
õppetöö IX klassis 15. simus tekitas poleemikat,
mail, I—-VIII klassini 23. kuna valdu ju veel ei ole,
mail. IX klassi lõpueksa- lahendamata on kõikraha-
mid toimuvad 15.— 31. lised küsimused, mis kasu
maini, teistel ülemineku- saab sellest maakond, mis
eksamid 24.—31. maini, vald (s. o. külanõukogu).
Praeguste kavade järgi Kas ei ole see jälle liialt
peaks uus õppeaasta kiirustamine. On ju meil
1991/92 algama 19. augus- küll kurbi kogemusi nen-
til. Kuid haridusministee- de «ruttu-tehtud-ripaki-
rium on siiski veel kaht- le» tegudega. Mõtleme või
leval seisukohal ja vaata- Hiiumaa eesrindlusele
mata sellele, et käskkiri kuueaastaste koolitoomi-
on vastu võetud, ootab sele. Volikogu leidiski, et
ministeerium nii õpetaja- probleemi peab väga tõsi-
te, lastevanemate kui õpi- selt vaagima. Kui see
laste arvamusi uue koo- PEAB aga toimuma, siis
lialguse kohta. Palun teil- lubas volikogu taas aasta
gi, kallid lapsevanemad, lõpus kokku tulla, et seda
oma arvamused kooli saa- küsimust uuesti arutada,
ta, kus põhjendate, miks Viimasena vaadati üle 
teile üks või teine kooli- Emmaste kooli fondi
alguseaeg meeldib või ei praegune seis.
meeldi. Merike KALLAS,

Volikogu koosolekul jao- Emmaste kooli
tati ka koolikohustusfond. volikogu aseesimees


